
Zápisnica	zo	zasadnutia	výboru	Slovenskej	angiologickej	
spoločnosti	(S.A.S.)	

Dátum:	18.03.2020,	14.00	hod	

Telekonferencia:	skype		

Zúčastnení:		doc.	MUDr.	Juraj	Maďarič,	PhD	–	prezident	SAS	

členovia	výboru:	MUDr.	Katarína	Dostálová,	PhD.	MPH,	MUDr.	Andrej	Džupina,	PhD.,	MUDr.	Ivar	
Vacula,	PhD.,	MUDr.	Dáša	Kmecová,	PhD,	MUDr.	Miroslav	Širila,		

členovia	dozornej	rady:	MUDr.	Eva	Bojdová,	MUDr.	Štefan	Pataky,	MUDr.Augustín	Mistrík	

Ospravedlnili	sa:	MUDr.	Ľubomír	Špak,	MPH.	Dodatočné	ospravedlnenie:	MUDr.	Ewald	Ambrózy,	
PhD.,	Prof.	MUDr.Viera	Štvrtinová,	CSc.,		

Zapisovateľ:	MUDr.	Ľ.Fľak,	PhD.	

Body	programu:		

1. Otvorenie
2. Plán	aktivít	na	rok	2020
3. Príprava	XXVIII.	kongresu	SAS
4. Rôzne

1. Privítanie	účastníkov	prezidentom	S.A.S.,	predstavenie	programu	schôdze	výboru	a	následne
jeho	schválenie.

2. Plán	aktivít	na	rok	2020	(s	predpokladanou	účasťou	S.A.S.	alebo	členov	S.A.S.)

Informácia	o	zmene	termínov	alebo	o	zrušení	angiologických	podujatí	v	súvislosti	s	pandémiou
COVID-19
a) 11.	Angiologický	deň	NÚSCH	–	27.3.2020	–	PRELOŽENÉ	na	27.11.2020
b) 24.slovenský	kongres	cievnej	chirurgie	–	2.-4.4.2020	–	Hotel	Družba,	Jasná	–	PRELOŽENÉ	na

15.-17.10.2020
c) XXIX.	IUA	World	Congress	–	22.-26.4.2020,	Rím	–	PRELOŽENÉ	na	07.-10.10.2020
d) XII.Lymfologický	deň	–	15.5.2020	Hotel	Slovan,	Tatranská	Lomnica	-	PRELOŽENÉ
e) XVII.	Angiologický	deň	LF	UK,	XII.	kongres	CEVF	–	19.-21.5.2020	–	ZRUŠENÉ
f) Škola	ml.angiológov	a	cievnych	chirurgov	(Hotel	Salamander)	–	29.-30.5.	2020	–	ZRUŠENÉ
g) 26.	česko-slovenské	angiologické	sympózium,	Lednice,	10.-12.6.2020	–	PRELOŽENÉ	(30.8.-

31.8.2020)
h) XXVIII.	Slovenský	angiologický	kongres	–	17.-19.09.2020,	Hotel	Partizán,	Tále
i) European	Society	for	Vascular	Medicine	Congress	2020	–	15.-17.10.2020	–	Malaga,

Španielsko	–	ZRUŠENÉ

3. Príprava	XXVIII.	kongresu	SAS
a) Prezentované	základné	termíny	ohľadom	aktívnej	i	pasívnej	účasti

o 15.2.2020	–	zasielanie	abstraktov
o 15.2.2020	–	registrácia	na	pasívnu	účasť



o do	konca	marca	2020	–	návrh	odborného	programu	
o 15.5.2020	–	ukončenie	zasielania	abstraktov	(bude	predĺžené	do	konca	mája)	
o 31.5.2020	–	ukončenie	prihlasovania	vystavovateľov	
o 4.9.2020	–	ukončenie	registrácie	on-line	

b) diskusia	 o	 štruktúra	 programu	 kongresu	 a	 navrhovaných	 blokoch;	 ponechaná	 štruktúra	
kongresu	 ako	 minulý	 rok,	 opäť	 pridať	 blok	 „HOT-LINES“	 a	 blok	 „ESVM“,	 ktoré	 minulý	 rok	
chýbali;	potreba	návrhov	nových	blokov	a	tém	do	blokov	z	existujúcej	štruktúry	(Pro	a	Contra,	
atď.);	Dr.	Vacula	navrhol	pridať	blok,	kde	by	boli	prezentované	pripravované	štandardné	dg.	
a	th.	postupy;		

c) prezentované	boli	mená	predbežne	pozvaných	zahraničných	hostí;	
d) diskusia	o	sprievodnom	programe:	Dr.	Vacula	pozval	hudobného	hosťa	–	D.Heriban;		Dr.	Vacula	

a	 Dr.	 Dostálová	 sa	 dohodnú	 a	 pripravia	 sprievodný	 „pohybový	 program“	 –	 Nordic	 walking	
a/alebo	SM	systém;	

e) ocenenia,	 čestné	 členstvá	 ako	 súčasť	 programu;	 doc.	 Maďarič	 navrhol	 Dr.	 Litvínovú	 a	 Dr.	
Rusnákovú	 na	 ocenenie	 pri	 príležitosti	 ich	 životného	 jubilea	 –	 výbor	 SAS	 vyjadril	 súhlas;	
Dr.Mistrík	navrhol	na	ocenenie	bývalého	prezidenta	S.A.S.	Dr.Kmeca	pri	príležitosti	okrúhleho	
životného	 jubilea	 začiatkom	 2021	 –	 výbor	 SAS	 vyjadril	 jednomyselne	 súhlas;	 upresní	 Dr.	
Ambrózy	so	zohľadnením	stanov	SAS/SLS	a	hierarchie	ocenení;	
	

4. Rôzne		
a) SAS	a	MZSR/ÚPDZS	

o Zoznam	DRG	+	pripočítateľné	položky	ŠZM:	spracováva	Dr.	Širila	smerom	k	ÚPDZS	–	
vyzval	zástupcov	pracovísk	intervenčnej	angiológie	na	zasielanie	pripomienok		

o OPS	C	pre	KV	systém:	Doc.	Maďarič	a	Dr.	Vacula	informovali	o	zamietavom	stanovisku	
MZSR	 k	 žiadosti	 spoločnosti	 Bayer,	 ktorú	 podporovalo	 aj	 S.A.S.,	 na	 úhradu	
rivaroxabanu	2,5mg	u	pacietov	s	polyvaskulárnym	postihnutím;	

o Doc.	 Maďarič	 informoval	 o	 opakovanej	 požiadavke	 ambulantných	 angiológov	
k	možnosti	predpisovať	atorvastatin	v	dávkach	40	a	80	mg.	Po	diskusii	dohodnuté,	že	
Dr.	 Vacula	 za	 SAS	 vypracuje	 žiadosť	 na	 MZSR,	 ktorá	 bude	 podporená	 platnými	
odporúčaniami	 odborných	 spoločností	 (ESC,	 ACC/AHA,	 ESVM),	 túto	 zašle	 na	
pripomienkovanie	členom	výboru	SAS,	tak	aby	na	budúcej	schôdzi	výboru	mohla	byťž	
táto	žiadosť	schválená;	

o Zdr	pomôcky:	Doc.	Maďarič	informoval	o	požiadavke	ambul.	angiológov	podporiť	na	
MZ	 SR	 preplácanie	 kompresívneho	nízko-ťažného	 systému	na	 suchý	 zips.	 V	 diskusii	
Dr.Vacula	a	Dr.Džupina	konštatovali,	že	je	v	kompetencii	spoločností	vyrábajúcich	tieto	
pomôcky,	aby	vypracovali	potrebnú	žiadosť	na	MZ	SR,	ktorú	by	S.A.S.	mohla	podporiť	
(stretnutie	so	zástupcami	týchto	spoločností	počas	kongresu	dohodne	Dr.	Džupina).		

o Štandardné	dg	a	th	postupy:	Doc.	Maďarič	prezentoval	stav	prác	na	ŠDTP.	Dr.	Vacula	
odporučil	 aktívne	 zistiť	 stav	 prípravy	 od	 jednotlivých	 členov	 výboru	 SAS.	 Keďže	 ide	
o	časovo	náročnú	prácu,	Dr.	Džupina	odporučil	osloviť	i	iných	angiológov,	aby	aktívne	
pomohli	pri	príprave	týchto	dokumentov.	Toto	podporil	i	Dr.	Mistrík.		

o Tvorba	nových	a	inovatívnych	postupov	pre	výkon	prevencie	
b) Preklady	 materiálov	 do	 anglického	 jazyka:	 sekretárka	 SAS	 prezentovala	 postup	 prác	 na	

preklade	webovej	 stránky	a	organizačného	poriadku	SAS.	Org.poriadok	SAS	 je	už	preložený	
a	 prebieha	 jeho	 korektúra.	 Prezentované	 boli	 3	 cenové	 ponuky	 na	 preklad	 WEB	 stránky.	
Prebehlo	hlasovanie	členov	výboru	–	jednohlasne	odsúhlasená	najlacnejšia	ponuka	(1224,	Eur	
bez	DPH).		

c) Návrh	úpravy	registračných	poplatkov:	sekretárka	SAS	navrhla	s	cieľom	urýchlenia	priebehu	
registrácie	a	vydávania	certifikátov	motivovať	účastníkov	k	registrácii	on-line	vopred	a	to	tým,	
že	 by	 sa	 zvýšil	 registračný	 poplatok	 pri	 neskoršej	 registrácii.	 Po	 diskusii	 jednohlasne	
odsúhlasené	zvýšenie	poplatku	pri	neskoršej	registrácii	(po	30.6.)	o	cca.	15%.	



Na	 základe	 skúseností	 z	 minulého	 kongresu	 SAS,	 sekretárka	 SAS	 navrhla	 vytvorenie	 ďalšej	
kategórie	(osôb)	pre	registráciu	na	účasť	na	kongrese	SAS,	okrem	už	zadefinovaných	–	išlo	by	
napr.	 o	 zástupcov	 firiem,	 ktorá	 na	 kongrese	 nevystavujú.	 Tým	 by	 bolo	 umožnené	 takýmto	
osobám	 zaregistrovať	 sa	 a	 pohybovať	 sa	 v	 priestoroch	 kongresu.	 Po	 diskusii	 odsúhlasené	
vytvorenie	novej	kategórie	účastníka	s	pripomienkou	aby	suma	za	registráciu	bola	vyššia	(napr.	
2-násobná),	aby	zástupcovia	firiem	boli	motivovaní	k	vystavovaniu,	nie	len	k	účasti.

d) Hospodárenie	 SAS:	 Doc	Maďarič	 prezentoval	 predbežný	 výsledok	 hospodárenia	 SAS	 za	 rok
2019

o Dr.	Mistrík	ako	predseda	dozornej	rady	sa	vyjadril	k	neuhradenej	faktúre	zo	strany	SAS
SLS	za	účasť	na	festivale	Pohoda	–	Dr.Stan,	podľa	neho	chýbalo	zdôvodnenie	platby,
vypracovanie	správy	z	 tohto	podujatia.	Zároveň	Dr.	Mistrík	vyjadril	názor,	 že	 takáto
forma	 edukácie	 a	 osvety	 (na	 takomto	 type	 podujatia)	 nie	 je	 úplne	 v	 zhode	 so
stanovami	 SLS.	 S	 takýmto	 prístupom	 nesúhlasil	 Doc.	 Maďarič	 ani	 Dr.Džupina.	 Dr.
Džupina	ponúkol,	že	v	prípade	negatívneho	postoja	SLS	túto	sumu	uhradí	sám.

e) Dr.Dostálová	 informovala	o	 žiadosti	praktických	 lekárov	o	 spoluprácu	 zo	 strany	 špecialistov
(angiológov)	počas	„Corona	krízy“	pri	predpisovaní	 liekov	viazaných	na	kód	angiológa.	 	Doc.
Maďarič	informoval,	že	z	iniciatívy	Dr.Dostálovej	už	zaslal	list	ambulantným	angiológom,	kde
sa	venoval	aj	tejto	téme	a	podpore	všeobecných	lekárov;

f) Dr.Dostálová	 informovala,	 že	 bola	 oslovená,	 aby	 SAS	 mala	 blok	 na	 kongrese	 praktických
lekárov	16.10.2020.	K	aktívnej	účasti	sa	prihlásili	Dr.Pataky	a	Dr.Kmecová.

g) Dr.Pataky	 oznámil,	 že	 spolu	 s	 Dr.Šumajom	 sformulujú	 žiadosť	 o	 členstvo	 SAS	 v	 IUP
(International	 Union	 of	 Phlebology)	 /v	 minulosti	 schválené/,	 ktorú	 zašlú	 prezidentovi	 SAS
a	doplnená	žiadosť	s	preloženými	stanovami	SAS	by	sa	oficiálne	zaslala	IUP.

h) Termín	 nasledujúcej	 schôdze	 výboru	 SAS:	 určený	 termín	 27.5.2020	 o	 14.hod.	 Podľa
epidemiologickej	situácie	buď	stretnutie	v	NUSCH	Bratislava	alebo	formou	telekonferencie.

Prebehnuté	hlasovania:	

1) Jednohlasný	súhlas	s	menami	lekárov	na	ocenenie	počas	Slovenského	angiologického	kontresu
(Dr.	Litvínová,	Dr.	Rusnáková,	Dr.	Kmec)

2) Jednohlasný	výber	najlacnejšej	ponuky	na	preklad	webovej	stránky	SAS.
3) Jednohlasný	súhlas	so	zvýšením	registračného	poplatku	o	cca.	15%	pri	neskoršej	registrácii	na

kongres	SAS	a	s	vytvorením	novej	kategórie	registrácie	pre	nezdravotníckych	pracovníkov.

Doc.	MUDr.	Juraj	Maďarič,	PhD.,	MPH.	 									MUDr.	I.Vacula,	PhD.	

												prezident	S.A.S.	SLS	 vedecký	sekretár	S.A.S.	SLS	

MUDr.	A.Džupina,	PhD.		 										MUDr.	A.Mistrik	

viceprezident	S.A.S.	SLS	 predseda	dozornej	rady	S.A.S.	SLS	

V	Bratislave	18.03.2020		 Zapísal:	MUDr.	Ľubomír	Fľak,	PhD.	


